

كنيسة السبدة العذراء - جرينفيل - ساوت كارولينا

مسرى/نسئ ١٧٣١ - توت ١٧٣٢



#### الإنسان الحكيم

الحكيم هو إنسان يتصف بسمات روحية سماوية؛ ولأن الله هو الحكمة ومصدرها ومنبعها لذا تجد الحكيم (في عيني الله) هو القريب جداً منه ومن صفاته؛ تشعر بحكمته من خلال إسلوبه، كلامه، تصرفاته، علاقاته، ويكون هذا كله من خلال تطبيقه لوصايا الكتاب المقدس والتصاقه برب المجد يسوع؛ وكثيراً نطلق على بعض الأفراد إنهم '' كنسيون'' ولا نعني بهذه الكلمة أن الشخص كنسى بمعناه الحرفي أي طقسي مولع بالألحان ملتصق بالكنيسة .. ليس ما نقصده هذا إنما الكنسي هو "إنسان الله" أى الصادق في كل شيء وهو الذي يترك الروح القدس يعمل فيه كما قال القديس يعقوب السروجي عن القديسة مريم العذراء ''معمل الثالوث القدوس'' أختارها الآب وتجسد منها الابن وحل الروح القدس عليها ولهذا إن كان المسيح له المجد هو حكمة الله (1 كو 2: 7) فيليق بالمؤمن أن يتحد به ويصير بالحق حكيماً ...

إذاً صفات المسيحي الحكيم (إنسان الله) هي:

1 \_ أن يخاف الله: وكما يقول في أمثال 9:01 والمزامير 111: 10 "رأس الحكمة مخافة الله" وهذا يجعلنا نشعر بوجود الله الدائم في حياتنا ويومنا وتصرفاتنا لذا نخاف أن نغضبه وهو خوف الكرامة والحب له لا خوف العبد والعبودية وهذا يجعلنا نبتعد عن كل خطية خوفاً من الله الذي يحبنا ...فنصير حكماء.



القس شنوده مرقص

2 – أن يحتوي الكل بالحب: لذلك تجد الحكيم هو إنسان قريب للجميع، يسعى لحبهم واحتوائهم ويكون نافعاً لكثيرين، ولا تعرف الانانية طريقاً لقلبه فهو يجد السعادة في العطاء المستمر لمن حوله وبهذا يتمثل بالمسيح الذي هو حكمة الله فقد قيل عنه " كان يجول يصنع خيراً ".

3 \_ أن يربح الجميع بقدر المستطاع: وهي صفة صعبة جداً وقليلون يتصفون بها وهذا ما علّمنا به ق. بولس الرسول عندما قال: " لأربح على كل حال قوماً " فهو بقدر استطاعته يرضي من حوله (في حدود خدمته أو إمكانياته) وبقدر قدرته أيضاً يسعي لعدم خسارة أحد أو إهماله أو ضرره إنما بحسب حكمته يربح ويكسب ويرضي حتى ولو كان على حساب وقته وصحته وأولوياته ... وهذا أيضاً ما فعله رب المجد يسوع (حكمة الله) إنه بذل ذاته حتى

صفات كثيرة يتحلّى بها الحكيم أو المسيحى الحقيقي. لكن لضيق السطور اكتفى بهذه الصفات فقط.

#### Church News

- The Church celebrated the fast of the Mother of God. St. Mary, over a period of 2 weeks. On the eve of her feast, the children and youth of the Church rejoiced with hymns in celebration.
- The Church congratulates the family of Abanoub Khalil for his wedding to Elita. May the Lord bless their union.
- The Church also congratulates Wagih Gad and his wife Isis on the engagement of their daughter Mary. May the Lord complete their union.
- The Church offers condolences to each of:
  - Jimmy Haddad for the departure of his father in Jordan
  - Mary Adel Labib for the departure of her mother in

May the Lord repose their souls among the Saints.

# أخباس الكنيسة

- 🗷 احتفلت الكنيسة على مدار أسبوعين بصوم والدة الإله القديسة مريم، وفى ليلة عيدها قدم أطفال وشباب الكنيسة ترانيم احتفالا بهذه المناسبة المباركة.
- ◄ تهنئ الكنيسة أسرة الابن أبانوب خليل لإتمام إكليله على الابنة إيليتا. الرب يبارك حياتهما معاً.
  - 🔀 تهنئ الكنيسة أيضاً أ. وجيه جاد وزوجته إيزيس لخطوية إبنتهما مارى ... ليكمل الرب فرحتهم بالإكليل.
    - 🔀 كما تتقدم الكنيسة بالتعزية لكل من:
    - ♦ أ. جيمي حداد لانتقال والده في الأردن
    - م. مارى عادل لبيب لانتقال والدتها في مصر

الرب ينيحهما في أحضان القديسين.



# Om El Nour

St. Mary's Coptic Orthodox Church Greenville, South Carolina

Mesra/Nasi 1731 - Tout 1732

September 2015



#### The Wise Person

The wise is a person characterized by heavenly spiritual traits; because God is the wisdom and its source, we find the wise (in God's eyes) nearest to Him and His attributes. We feel his wisdom through his style, his words, his behavior and his relationships. All that is through his obedience to the commandments of the Holy Book, and his adherence to the Lord of Glory, Jesus Christ.

We call some people "Churchly", not because they love the church, the liturgies, the rituals and the hymns, but because they are God's people; they are faithful, they let the Holy Spirit work through them. Example is the Virgin Saint Mary who was described by St. Jacob the Serugui as "the Laboratory of the Holy Trinity": the Father selected Her, the Son became Man in Her and the Holy Spirit descended upon Her.

If the Lord of Glory Jesus Christ is the "Wisdom of God" (1 Corinthians 2:7), the faithful is worthy to unite with Him and become "Wisdom"...

The qualities of the wise Christian (God's Person) are:

- 1. Fear of God: "The fear of the Lord is the beginning of Wisdom" (Proverbs 9:10 and Psalms 111:10). With this fear, we always feel the presence of God and we do our best not to offend Him. This is the fear resulting from Love and Respect, not the fear resulting from slavery. This fear keeps away from sin out of love for God, which, therefore, makes us wise.
- 2. Love for all: the wise person is close to everyone, giving them his love and is helpful to many. Selfishness cannot find a way into his heart; he finds happiness in constantly giving to all those around him. With that, he mimics Christ, the Wisdom of God, Who was described: "... Who went about doing good..." (Acts 10:38).
- 3. Winning People (as many as possible): few have this gift, as it is very difficult. St. Paul said: ".. I have made myself a servant to all, that I might win the more..." (1 Corinthians 9:19). The wise person, within limits of his service and his abilities, does his best to win and satisfy people, even at the expense of his own time, his health and his priorities. This is what our Lord Jesus Christ did: He sacrificed himself until death to win us all to Him...

The wise or the true Christian has many attractive qualities, but, due to space restrictions, I will settle for those few...





St. Mary's Hymns

## Schedule of Services

## مواعيد اكخدمة

The Divine Liturgy:	Vespers:	العشيات:	القداس الإلهى:
Sunday 8:30 AM - 11:30 PM	Saturdays - Vespers and Bible	السبت ـ عشية ودراسة الكتاب	الأحد 8:30 - 11:30 ص
Wed. 9:00 AM - 11:00 AM	Study 7:30 PM - 9:00 PM	المقدس 7:30 - 9:00 م	الأربعاء 9:00 - 11:00 ص
Sat. Sept 5 - 9:00 - 11:00 AM	Fri. Sept 11 - 7:30 - 8:30 PM	الجمعة ١١ سبتمبر 7:30 - 8:30 م	
English Liturgy	The Nairuz Vespers	,	لسبت ه سبتمبر 9:00 - 11:00 ص
Sat. Sept 12 - 9:00 - 11:00 AM	Sun. Sept 27 - 7:30 - 8:30 PM	عشية عيد النيروز	القداس الإنجليزى
-	The Holy Cross Vespers	الأحد ٢٧ سبتمبر 7:30 - 8:30 م	لسبت ۱۲ سبتمبر 9:00 -11:00 ص
Nairuz Liturgy		عشية عيد الصليب	
Mon. Sept 28 - 9:00 - 11:00AM	Confessions:		قداس عيد النيروز
Feast of the Cross Liturgy	<b>Sunday</b> after Liturgy	اعترافات:	لإثنين ۲۸ سبتمبر
	Wednesday after morning liturgy	الأحد - بعد القداس	هِــــهِ
Sunday School :	and after evening prayer	الأربعاء ـ بعد القداس وبعد	9:00 - 9:00 ص - عيد الصليب
Sunday after Liturgy	meeting	اجتماع الصلاة مساءاً	
	Saturday after Vespers	السبت ـ بعد العشبية	دارس الأحد: الأحد بعد القداس
Prayer Meeting:	Middle School Pible Study		جتماع الصلاة:
Wednesday - 7:30 - 8:30 PM	Middle School Bible Study:	دراسة الكتاب المقدس -إعدادي:	جعاع العدون
	Friday - 7:00 PM	, , , , , , , , , , , , , , , , , , , ,	لأربعاء 7:30 - 8:30 م
<b>Hymns Class for Deacons:</b>	English Bible Study:	الجمعة 7:00 م	-
Friday - 6:00 - 7:00 PM	Liigiisii bible stuuy.		حصة الألحان للشمامسة:
111day - 0.00 - 7.00 FW	Wednesday - 7:00 PM	دراسة الكتاب المقدس -إنجليزى:	الجمعة 6:00 - 7:00 م
		الأربعاء 7:00 م	۲٬۰۰۰ - ۲٬۰۰۰ - ۲٬۰۰۰

#### Priest's Thoughts

Here are the Opinions of People:
"They wanted to slaughter animals for him, as a
God; later, they tried to slaughter him as
deceiver..!"

# خواطر ڪاهن

هذه هي آراء الناس: أرادوا أن يذبحوا لبولس كإله ثم قاموا ليذبحوه كمضل !!!!

### Youth Reflections

## Avoiding the Temptation of Lust



Abanob Gobran

As we see so frequently in the news, many people struggle with lust/sexual desire, which could damage a person's reputation and cause problems in marriage and other relationships. As Saint Paul said: "Flee from sexual immorality. Every other sin a person commits is outside the body, but the sexually immoral person sins against his own body" (1 Corinthians 6:18).

What does he mean by this? He explains, "Your body is a temple of the Holy Spirit within you, whom you have from God" (1 Corinthians 6:19). Therefore, "You are not your own, for you were bought with a price. So glorify God in your body" (1 Corinthians 6:19-20).

We can avoid these temptations by remembering that the important and lasting things are of the spirit, not the flesh. As Saint Paul said, "This I say then, Walk in the Spirit, and you shall not fulfill the lust of the flesh" (Galatians 5:16).

Commemorations of the Coptic Months of Mesra /Nasi 1731 - Tute 1732		تذكارات الأشهر القبطية مسرى / نسى ١٧٣١ ـ توت ١٧٣٢	
Nasi 3 Sep 8	Commemoration of the Archangel Raphael	تذكار الملاك روفائيل	۳ نس <i>ی</i> ء ۸ سبتمبر
Nasi 5 Sep 10	Departure of St. Barsoma, the "Naked"	نياحة أنبا برسوم العريان	۰ نس <i>یء</i> ۱۰ سبتمبر
Tute 1 Sep 12	Feast of Nayrouz (Coptic New Year's Day)	عيد النيروز: رأس السنه القبطيه للشهداء	۱ توت ۱۲ سبتمبر
Tute 2 Sep 13	Martyrdom of St. John the Baptist	استشهاد القديس يوحنا المعمدان	۲ توت ۱۳ سبتمبر
Tute 17 Sep 28	Feast Day of the Appearance of the Holy Cross	عيد الصليب المجيد	۱۷ توت ۲۸ سبتمبر



Mr. & Mrs. Abanoub Khalil



Mary Gad's Engagement